
P R O T O K Ó Ł      Nr  LX/2006
z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Świdnica

odbytej dnia 16 października 2006r.
w sali narad Urzędu Gminy Świdnica.

Godzina rozpoczęcia – 13ºº
Godzina zakończenia – 13³º

W sesji rady gminy na ogólną liczbę 15  radnych  
udział wzięło 14 radnych.

R a d n i      n i e o b e c n i :
1. Roman  BOGUSŁAWSKI

P o r z ą d e k  o b r a d:

1.  Otwarcie sesji.
2.  Wyznaczenie sekretarza obrad.
3.  Podjęcie uchwał:

1) w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Świdnica w sprawie przyjęcia Planu 
Rozwoju Lokalnego Gminy Świdnica,
2) w sprawie zmiany budżetu  gminy na  2006 rok,
3) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne pod nazwą 
„Budowa wodociągu z przyłączami we wsi Lubachów”,
4) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne pod nazwą 
„Budowa kanalizacji sanitarnej Komorów- Słotwina”.

4.  Zakończenie sesji. 

Ad.    1

Obrady  LX  nadzwyczajnej sesji  Rady Gminy Świdnica otworzył przewodniczący rady Pan 
Wiesław  Malisz.   Przewodniczący  powitał  radnych  i  zaproszonych  na  sesję   gości.  Na 
podstawie  listy  obecności   i  fizycznej  obecności  na  sali  obrad   stwierdził  kworum   i 
prawomocność podejmowanych uchwał. 

Ad.     2

Na sekretarza obrad wyznaczono radnego Zbigniewa Kondziarza.

Ad.      3                       P o d j ę c i e        u c h w a ł:

1) Projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały  Rady Gminy Świdnica w 
sprawie  przyjęcia  Planu  Rozwoju  Lokalnego  Gminy  Świdnica  przedłożył 
przewodniczący rady Pan Wiesław Malisz.  Pozytywną opinię wydała Komisja 



Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Gospodarki  Komunalnej,  Przestrzennej  i 
Budownictwa. 
Zanim  rozpoczęto dyskusję  na temat projektu uchwały radny Robert Mucha 
pytał jak rada może zająć się rozpatrzeniem tematu budowy szamba przy szatni 
sportowej  w  Makowicach,  porządek  nie  przewiduje  spraw różnych,  a  radny 
chciałby uzyskać pewne informacje.   Zdaniem radnego, sprawa jest tak ważna, 
że nie można z nią czekać do ostatniej, planowanej na  20 października br. sesji. 
Jeśli  sprawy  nie  załatwimy  szybko,  dzisiaj  można  zamknąć  szatnię. 
Przewodniczący rady wyjaśnił, że  w porządku nie przewidziano spraw różnych, 
bo  sesja  jest  nadzwyczajna,  zwołana  dla  rozpatrzenia  ujętych  w  porządku 
uchwał.  Za trzy dni będzie zwyczajna sesja, na której radny będzie miał prawo 
ponowić wniosek.  Ale z tego co mu wiadomo radny wniosek o budowę szamba 
przy szatni zgłosił na posiedzeniu Komisji  Budżetu i Finansów  i w normalnym 
trybie urzędniczym zostanie  on rozpatrzony. A na następnej sesji sprawę będzie 
można  zgłębić.  Dzisiaj  przewodniczący  jest  absolutnie  przeciwny  zgłaszaniu 
jakichkolwiek innych spraw.  Tym bardziej, że radny nie ma zamkniętej drogi, 
między sesjami można pisemnie wniosek złożyć do Pani wójt.  Radny Mucha w 
odpowiedzi oświadczył, że  szkoda, że przewodniczący nie chce dopuścić do 
pewnych ważnych rzeczy jakie mają miejsce na terenie gminy, mała inwestycja, 
która  jest  blokowana   od  dwóch  lat,  a  cytując  przewodniczącego  rady   w 
normalnym  trybie  urzędniczym  dawno  powinno  to  być  załatwione.  Na  co 
przewodniczący wyjaśnił,  że  powiedział,  że wniosek zostanie w normalnym 
trybie urzędniczym rozpatrzony ale to nie oznacza, że załatwiony. Na dzisiejszej 
sesji debaty w tym zakresie nie przewidziano.    
Do tematu uchwały wprowadziła Pani wójt Teresa Mazurek.  Po powodzi, która 
miała miejsce w sierpniu br.  oszacowano straty i  opracowano listę 24 gmin 
najbardziej  poszkodowanych  w  powodzi.  Listę  zatwierdził  Marszałek  i 
Wojewoda  Dolnośląski.    Listę  gmin  przekazano  do  Ministerstwa  Rozwoju 
Regionalnego,  o  uwzględnienie  województwa  dolnośląskiego  w  przydziale 
środków  na usuwanie skutków powodzi. I takie możliwości pojawiły się. 
Otworzyło  się  okienko,  z  którego  można   pozyskać  dodatkowe  środki  na 
usuwanie skutków powodzi.  Występujemy z dwoma wnioskami: na  regulację 
potoku  Kotarba  i  potoku  Młynówka.   W  trybie  pilnym  opracowaliśmy 
dokumentację regulacji  potoku Kotarba,  która była już wstępnie na ukończeniu 
oraz  Młynówki. A zaznaczyć należy,  że do złożenia wniosków  obowiązuje 
pełna  dokumentacja,  nie  jak  w  innych  przypadkach  ubiegania  się  środki, 
uproszczona.   Złożenie  wniosków  jest  kolejną  próbą  pozyskania  środków 
unijnych.   Wykorzystujemy fakt,  że  do  pozyskania  takich  środków jesteśmy 
gotowi mając kosztorysy. W innym przypadku nie byłoby to możliwe.  
Radny Stanisław Ochocki  podkreślał, że przewodniczący rady  wskazywał na 
wstępie, że komisje szczegółowo omówiły projekty uchwał.  Tymczasem  jak 
zwykle  temat  rzucono  komisji  w  ostatniej  chwili  a  projekty  uchwał 
przygotowano „  na  kolanie”.   Występuje  się  o  środki  na  regulację  potoków 



Kotarba  i  Młynówka  a  gmina  ma  wiele  potoków  wymagających  regulacji. 
Radny nie ma zastrzeżeń do zasadności złożenia wniosków i próby pozyskania 
środków,  ale  do  sposobu  procedowania.   Dobrze  byłoby  znać  więcej 
szczegółów. pojechać w teren, żeby radni wiedzieli o czym rozmawiają. Temat 
należało najpierw przedstawić Komisji Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i 
Budownictwa – kontynuował radny Ochocki. 
Pani wójt powtórzyła, że my zgłaszamy wniosek ale  decyzja co do zasadności 
regulacji potoków należy do rady. Nie można było wcześniej przedstawić radzie 
sprawy,  bo  nie  było  takiej  możliwości,  ponieważ  nie  było  dokumentacji 
odpowiedziała  Pani  wójt.   Nie  możemy także  ubiegać  się  o  środki  na  inne 
potoki, bo muszą stanowić one naszą własność, a tych mamy niewiele.  Radny 
na  to  wyjaśnienie  oświadczył,  że  Pani  wójt  mówi  nie  na  temat,  bo nikt  nie 
kwestionuje celowości złożenia wniosków, tylko tryb procedowania.
Uchwałę Nr LX/581/2006 podjęto 12 głosami za, głosów przeciw nie było, 1 
głos wstrzymujący się.

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2006 przedłożył 
przewodniczący rady Pan Wiesław Malisz.  Pozytywną opinię wydała Komisja 
Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Gospodarki  Komunalnej,  Przestrzennej  i 
Budownictwa.  Dyskusji nie prowadzono. Uchwałę Nr LX/582/2006 podjęto 12 
głosami za, głosów przeciw nie było, 1 głos wstrzymujący się. 

3) Projekt  uchwały  w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne 
pod nazwą „Budowa wodociągu z przyłączami we wsi Lubachów” przedłożył 
przewodniczący rady Pan Wiesław Malisz.  Pozytywną opinię wydała Komisja 
Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Gospodarki  Komunalnej,  Przestrzennej  i 
Budownictwa. Dyskusji nie prowadzono. Uchwałę Nr LX/583/2006 podjęto 11 
głosami za, głosów przeciw nie było, 1 głos wstrzymujący się. 

4) Projekt uchwały  w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne 
pod nazwą „Budowa kanalizacji sanitarnej Komorów- Słotwina” ” przedłożył 
przewodniczący rady Pan Wiesław Malisz.  Pozytywną opinię wydała Komisja 
Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Gospodarki  Komunalnej,  Przestrzennej  i 
Budownictwa.  Dyskusji nie prowadzono. Uchwałę Nr LX/584/2006 podjęto 12 
głosami za, głosów przeciw nie było, 1 głos wstrzymujący się. 

4.  Zakończenie sesji. 
W związku  z  wyczerpaniem  wszystkich  punktów  porządku  obrad  LX  sesji 
Rady  Gminy  Świdnica  przewodniczący  podziękował  za  udział  i  zakończył 
obrady.
Na tym protokół zakończono.

Protokołowała E. Świerczyńska


